
ZpravodajZpravodaj
Lično, Ostašovice, Radostovice

1/2025



Masopust – březen 2025



Uvnitř čísla najdete:

Vydává OÚ Lično, tel.: 494 384 204, mail: obec@licno.cz, www.licno.cz
Redakční rada: Ing. Martina Ludvíková, Monika Hejnová, zpracování: Jaroslava Kučerová

Tisk: UNIPRINT, s.r.o.
Foto: Archiv Obce Lično, ZŠ a MŠ, SDH, TJ SOKOL

Uzávěrka tohoto vydání: 4. dubna 2025
Uzávěrka příštího Zpravodaje: 7. července 2025

Usnesení ze zasedání zastupitelstva obce Lično ...................................................2
Slovo starostky .......................................................................................................3
Zprávy z obce .................................................................................................... 3 - 5
Informace z obce týkající se Základní a Mateřské školy ......................................6
Burza nepotřebných věcí na obci ..........................................................................6
Ukliďme Česko ................................................................................................. 6 - 7
Blahopřejeme k úspěchu mladým hasičkám na Mistrovství ČR ..........................7
Upozornění pro občany .........................................................................................7
Mateřská škola .................................................................................................. 8 - 9
Základní škola a družina ............................................................................... 10 - 11
Hasiči ............................................................................................................. 11 - 12
TJ Sokol .......................................................................................................... 12 - 14
Myslivecký spolek „Háj“ ..................................................................................... 14
Včelaři Lično – Český svaz včelařů, základní organizace Lično ......................... 15
Farnost Lično .................................................................................................15 - 16
Společenská kronika ............................................................................................ 16
Poděkování z Domácího hospice Setkání ........................................................... 16



2

Usnesení ze zasedání zastupitelstva obce Lično
Usnesení z veřejného zasedání Zastupitelstva obce Lično

konaného dne 18. 12. 2024, p.č. 16
Zastupitelstvo obce Lično bere na vědomí:
1. kontrolu plnění usnesení a úkolů z minulých zasedání ZO,
2. bod 5 jednání ZO: plán inventur na rok 2024 a jmenování inventarizačních 

komisí.
3. Bod 13 jednání ZO: rozpočtové opatření č. 5 a 6/2024,
4. info o dění a připravovaných projektech dle bodu 15 Různé zápisu ze ZO.

Zastupitelstvo obce Lično projednalo a schvaluje:
1. program zasedání a schvaluje návrhovou komisi pro přípravu usnesení ve slo-

žení Ing. Martin Falta a Bc. Stanislav Koráb,
2. závazné ukazatele hospodaření příspěvkové organizace Základní škola a Ma-

teřská škola Lično v roce 2025: celková výše dotace od zřizovatele 800.000 Kč, 
voda 4.000 Kč, plyn 200.000 Kč a el. energie 150.000 Kč a dotaci PO na rok 
2025 od zřizovatele,

3. závazný ukazatel rozpočtu obce Lično na rok 2025, kterým je třída rozpočtu 
a rozpočet obce Lično na rok 2025,

4. žádost o dotaci a smlouvu pro TJ Sokol Lično ve výši 73.000 Kč a žádost 
o dotaci a smlouvu pro SDH Lično ve výši 15.000 Kč,

5. viz. bere na vědomí,
6. prodej následujících pozemků a uzavření smlouvy o smlouvě budoucí kup-

ní: Parcela č. 2: Sabina ŠTEFANIDESOVÁ, trvale bytem Novoměstská 186, 
518 01 Dobruška a Tomáš FALTA, trvale bytem Lično č. p. 144, 517 35 Lič-
no, kupní cena Pozemku ve výši 1.844.450,- Kč. Parcela č. 9: Petr ŠIMER-
DA, trvale bytem Lično č. p. 94, 517 35 Lično, kupní cena Pozemku ve výši 
2.060.250,- Kč. Parcela č. 10: Ing. Nicol LUDVÍKOVÁ, trvale bytem Lično č. 
p. 131, 517 35 Lično a Daniel LUDVÍK, trvale bytem Na Drahách č. p. 1021, 
516 01 Rychnov nad Kněžnou, kupní cena Pozemku ve výši 3.280.000,- Kč. 
S uvedenými uchazeči budou dle Pravidel uzavřeny Smlouvy o smlouvách 
budoucích kupních.

7. Dále ZO schvaluje výběr nejvhodnější nabídky a určuje konečné pořadí ucha-
zečů: nejvhodnější nabídkou je vybraný dodavatel: RIMA s.r.o., Dlouhá Ves 
83, 516 01 Rychnov nad Kněžnou, IČ:27493431, nabídková cena bez DPH 
3.132.688,44 Kč a pověřuje starostku k podpisu smlouvy.

8. výběr nejvhodnější nabídky a určuje konečné pořadí uchazečů: nejvhodnější 
nabídkou je vybraný dodavatel: Štěpánek, spol. s r.o., Nádražní 460, 517 73 
Opočno, IČ: 45535124, nabídková cena bez DPH 376.380,84 Kč a pověřuje 
starostku k podpisu smlouvy,

9. podání žádosti o dotaci ze SFDI Vybudování chodníku a bezbariérové auto-
busové zastávky v rámci akce Revitalizace návsi v Ličně a akce Opravy chod-
níku kolem výkupu a v případě jejího získání pověřuje starostku k podpisu 
smlouvy,

10. podání žádosti o dotaci KHK - POV na Opravu místních komunikací 
a chodníků v rámci akce Revitalizace návsi v Ličně, Občanská vybavenost, 
veřejná prostranství a infrastruktura, KHK - PRV a v případě jejího získání 
pověřuje starostku k podpisu smlouvy,

11. podání žádosti o dotaci KHK – regionální rozvoj na Podporu provozu pro-
dejen na venkově a v případě jejího získání pověřuje starostku k podpisu 
smluv,

12. podání žádosti o dotaci SFPI na Technickou infrastrukturu a v případě jejího 
získání pověřuje starostku k podpisu smlouvy,

13. viz. bere na vědomí,
14. rozpočtové opatření č.7/2024.

Usnesení z veřejného zasedání Zastupitelstva obce Lično
konaného dne 29. 1. 2025, č. 17

Zastupitelstvo obce Lično bere na vědomí:
1. ---

Zastupitelstvo obce Lično projednalo a schvaluje:
1. program zasedání a schvaluje návrhovou komisi pro přípravu usnesení ve slo-

žení Ing. Martin Falta a Bc. Stanislav Koráb,
2. výběr nejvhodnější nabídky a určuje konečné pořadí uchazečů: nejvhod-

nější nabídkou je vybraný dodavatel: fi Martin Šesták, 517 35 Lično 23, IČ: 
72792086, nabídková cena vč. DPH 531.028,- Kč a pověřuje starostku k pod-
pisu smlouvy.

Usnesení z veřejného zasedání Zastupitelstva obce Lično
konaného dne 12. 2. 2025, č. 18

Zastupitelstvo obce Lično bere na vědomí:
1. kontrolu plnění usnesení a úkolů z minulých zasedání ZO,
2. Bod 8 jednání ZO: rozpočtové opatření č.8/2024,
3. info o dění a připravovaných projektech dle bodu 9 Různé zápisu ze ZO.
Zastupitelstvo obce Lično projednalo a schvaluje:
1. program zasedání a schvaluje návrhovou komisi pro přípravu usnesení ve slo-

žení Ing. Jan Baše a Bc. Jana Červinková,
2. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o přenosu příslušnosti k projednávání 

přestupků uzavřené mezi obcemi a pověřuje starostku k jejímu podpisu,
3. Záměr prodeje pozemků v lokalitě Z5a s názvem „Pod čerpací stanicí“ 

za účelem výstavby objektů individuálního bydlení, Pravidla prodeje pozemků 
a Kupní smlouva.

4. Dodatek ke Smlouvě o smlouvě budoucí kupní v souvislosti s prodejem po-
zemků v lokalitě Z5a s názvem „Pod čerpací stanicí“,

5. Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene – GasNet, s.r.o. – 
přeložka STL plynovodu v rámci akce Revitalizace návsi v Ličně,

6. schvaluje podání žádosti o dotaci: Stání pro kontejnery Na Hůrce, MAS Splav, 
Fische 5 – Základní služby a obnova obcí,

7. podání žádosti o dotaci: Oprava střechy, MMR-1939/2025-57 – Rekonstruk-
ce, přestavba a výstavba veřejných budov,

8. viz. bere na vědomí.

Usnesení z veřejného zasedání Zastupitelstva obce Lično
konaného dne 19. 3. 2025, č. 19

Zastupitelstvo obce Lično bere na vědomí:
1. kontrolu plnění usnesení a úkolů z minulých zasedání ZO,
2. info o dění a připravovaných projektech dle bodu Různé zápisu ze ZO.
Zastupitelstvo obce Lično projednalo a schvaluje:
1. program zasedání a schvaluje návrhovou komisi pro přípravu usnesení ve slo-

žení Ing. Martin Falta a p. Karel Joukl.
2. prodej nemovitosti p.č.2 – k.ú.Lično parcela č. 428/3, kupní smlouvu a pověřuje 

starostku k uzavření kupní smlouvy s kupujícími Sabina ŠTEFANIDESOVÁ, 
trvale bytem Novoměstská 186, 518 01 Dobruška a Tomáš FALTA, trvale by-
tem Lično č. p. 144, 517 35 Lično, kupní cena Pozemku ve výši 1.844.450,- Kč.

3. prodej nemovitosti p.č.8 – k.ú.Lično parcela č. 427/5, kupní smlouvu a pověřuje 
starostku k uzavření kupní smlouvy s kupujícími Petr ŠIMERDA, trvale bytem 
Lično č. p. 94, 517 35 Lično, kupní cena Pozemku ve výši 2.060.250,- Kč.

4. prodej nemovitosti p.č.9 – k.ú.Lično parcela č. 427/6, kupní smlouvu a pověřuje 
starostku k uzavření kupní smlouvy s kupujícím Markéta FERBASOVÁ, trvale 
bytem Kvasiny č. p. 436, 517 02 Kvasiny a Petr FERBAS, trvale bytem Kvasiny 
č. p. 436, 517 02 Kvasiny, kupní cena Pozemku ve výši 2.011.050,- Kč.

5. prodej nemovitosti p.č.10 – k.ú.Lično parcela č. 427/2 a, kupní smlouvu a po-
věřuje starostku k uzavření kupní smlouvy s kupujícími Ing. Nicol LUDVÍ-
KOVÁ, trvale bytem Lično č. p. 131, 517 35 Lično a Daniel LUDVÍK, trvale 
bytem Na Drahách č. p. 1021, 516 01 Rychnov nad Kněžnou, kupní cena 
Pozemku ve výši 3.280.000,- Kč.

6. prodej nemovitosti p.č.7 – k.ú.Lično parcela č. 3018, kupní smlouvu a po-
věřuje starostku k uzavření kupní smlouvy s kupujícími Klára DUŠKOVÁ, 
trvale bytem Palackého č. p. 1200, 503 46 Třebechovice pod Orebem a Pavel 
DYMÁK, trvale bytem Litohradská č. p. 641, 517 01 Solnice, kupní cena Po-
zemku ve výši 2.016.500,- Kč.

7. Obecně závaznou vyhlášku o stanovení obecního systému odpadového hos-
podářství.

8. změna provozní doby sběrného místa, a to pouze na každou sudou sobotu 
od 9.00 do 11.00 h.

9. vytvoření společného školského obvodu spolu s obcí Voděrady a pověřuje sta-
rostku k podpisu dokumentu DOHODA O VYTVOŘENÍ SPOLEČNÉHO 
ŠKOLSKÉHO OBVODU PRO DRUHÝ STUPEŇ ZÁKLADNÍ ŠKOLY.

10. dokument Obecně závazná vyhláška, kterou se stanoví část společného škol-
ského obvodu pro druhý stupeň základní školy.

11. Dodatek č.1 k SOD ze dne 6.1.2025 s fi RIMA s.r.o., IČO: 27493431 na část-
ku ve výši 497.002,56 Kč bez DPH na stavební práce.

12. Smlouvu o realizaci překládky sítě elektronických komunikací č. HK 
2025_0028 s CETIN a.s. a pověřuje starostku jejímu k podpisu,

13. rozpočtové opatření č.1/2025.
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Zprávy z obce
Revitalizace návsi v Ličně

Projekt Revitalizace návsi v Ličně se se začátkem nového 
roku rozběhl na plné obrátky. Již počátkem ledna nastoupila 
realizační firma na demolici, kdy se započalo s přípravný-
mi pracemi a zejména pak vyklízením celé budovy od půdy 
po sklep. Do konce ledna jsme také museli doložit výbě-
rové řízení k dotaci na demolici a kompletní sanaci opěr-
né zdi a podařilo se nám tedy získat dotaci od ministerstva 
pro místní rozvoj více než 2,6 milionů Kč. Když se nám 
po zbourání staré a nefunkční budovy odhalila krásná budo-
va mateřské školky, rozhodli jsme se pro drobné, rozumějte 
kosmetické, změny projektu, tak aby výsledek byl co nejlep-
ší. Nad rámec projektu jsme se rozhodli zrenovovat celou 
římsu opěrné zdi včetně návazného schodiště. Významným 

prvkem budoucí návsi by měla být i historická studna, která 
byla umístěna ve dvoře hospody a sloužila v minulosti jako 
zdroj vody jatkům – řeznictví, které v těchto místech byly. 

Dokončení celé výstavby předpokládáme na podzim 2025.

Výstavba 10-ti parcel pro rodinné domy 
v lokalitě „Za benzínkou“

V minulém zpravodaji jsme informovali, že se příprava 
výstavby parcel konečně po letech posunula do závěrečné 
fáze. A tato bude opravdu finální a doufejme, že vše pro-
běhne podle dosavadních předpokladů. 

Máme v současnosti rezervováno zájemci sedm parcel, k pěti 
z nich jsme na posledním zastupitelstvu obce odsouhlasili fi-
nální znění kupních smluv. Na únorovém zastupitelstvu obce 
jsme zmírnili požadavky záměru prodeje parcel a výstavba 
začne již zanedlouho – k tomuto probíhají intenzivní jednání 
nejen se stavební firmou, ale také s naším technickým dozo-
rem investora ing. Podsedníkem a firmami CETIN a ČEZ, 
kdy obě firmy musí být koordinovány právě spolu s firmou 
stavební, protože proběhne přeložka jak optického kabelu tak 
částečně elektrického vedení v této lokalitě.

S dodavatelskou firmou KZP stavby Pardubice řešíme ná-
stup na realizaci stavby, tak aby budoucí majitelé pozemků 
mohli nejen začít s projektováním svých vysněných nových 
domů, ale aby již mohli příští rok na jaře s výstavbou.

Slovo starostky
Vážení spoluobčané, milí sousedé, čtenáři Zpravodaje.

V současnosti prochází střed v Ličně velkou změnou.  
Revitalizace návsi začala po dvou letech příprav probíhat 
stavebně od samého počátku roku 2025. Jak jsme v přede-
šlém období občanům prezentovali na veřejném projed-
nání a potom na zastupitelstvech a ve Zpravodaji, dochází 
k vybudování reprezentativního obecního prostoru. Stará 
hospoda a obchod jsou zbourány a už teď nad ohradní zdí 
vykoukla krásná budova mateřské školky. Nyní se bude po-
kračovat ochozem, na kterém bude umístěno nové zábradlí, 
a do podzimu by měla být celá akce kompletně dokončená. 
Věřím, že adventní čas přivítáme v novém prostoru.

Od počátku roku se nám také podařilo zbourat část zde-
vastované budovy bývalého JZD č.p.82, je dokončená 
oprava střechy nad dílnou vč. opravy kanalizačních svodů 
a elektrifikace stodoly. Nevěnovali jsme se však pouze opra-

vám budov, ale došlo také k opravě  
lesní cesty Na Hradišti v délce téměř 
500m a je vybudovaný nový chodník 
k Uhřínovicím včetně osvětlení.

Také nás čekají změny v ZŠ a MŠ, 
kdy se nám podařilo uskutečnit vý-
běrové řízení na paní ředitelku, která 
nastoupí v polovině letních prázdnin 
a povede následujících 6 let naše školní zařízení.

Více se dozvíte ve zpravodaji v dalších příspěvcích J.

V závěru mého úvodníku bych vám všem chtěla popřát 
krásné jaro a příjemně a radostně strávené Velikonoce.
Těším se na setkání s Vámi.

Vaše starostka Ing. Martina Ludvíková
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V lednu 2025 jsme také podali žádost o dotaci na vybudová-
ní technické infrastruktury u výstavby rodinných a bytových 
domů na Státním fondu podpory investic s dotací 100.000,- 
Kč/parcelu. Zda dotaci obdržíme nebo ne, zatím nevíme.

Odpadové hospodářství v Ličně
Odpady stále hýbou veřejností a veřejným míněním. V sou-
časnosti máme v Ličně možnost využít sběrné místo v JZD, 
což se ukázalo pro obec velkým přínosem a věříme, že i eko-
nomika nám ukáže lepší čísla. Velkoobjemový odpad je da-
leko lépe separovaný, důsledně třídíme dřevo, plasty a kovy, 
pneumatiky a elektroniku i nebezpečný odpad a další složky 
odpadu. Do velkoobjemového odpadu se nám dostává sku-
tečně komunální odpad, nedochází k zatížení komunálního 
odpadu stavební sutí, bioodpadem nebo pneumatikami.

Bolestivým místem stále zůstává bioodpad, a to zejména 
klest a větve. V Ličně máme již desítky let vyhrazené místo 
s místním názvem Na Zákopčí, kam jsou lidé nejenom z na-
šich obcí, ale ze širokého okolí, zvyklí vozit větve. Ale ne-
jenom větve, ale i různorodý binec, který rozhodně na toto 
místo nepatří. 

V minulosti se navozené větve a různorodý odpad pálil, 
od tohoto jsme odstoupili a poslední dva roky se hroma-
da nechává štěpkovat. I když toto upozornění je všeobec-
ně známé, přesto někdo z občanů vhodil v březnu do větví 
železnou tyč a škody firmy, která zajišťuje štěpkování, byla 
přes 50.000,-Kč. Nepomáhají žádné cedule a varování, pro-
to budeme toto místo celé monitorovat, abychom věděli, 
kdo a co nám sem vozí.

Řešení bude, jakmile se nám podaří rozšířit sběrné místo 
i na dvůr, kde bychom potom měli místo na separování i to-
hoto druhu biodpadu.

NOVINKY V ODPADOVÉM HOSPODÁŘSTVÍ 
V NAŠÍ OBCI V ROCE 2024-2025 
l Od 1.1 2025 je na sběrném místě možnost odevzdat 

i veškerý textil.
l Kontejner na textil firmy TextilEco je přemístěn k JZD 

č.p.82 z boku.
l Do žlutých popelnic na plasty je možné ukládat také ná-

pojové plechovky (ne jiné!).
l Došlo ke změně svozu komunálního odpadu, kdy svoz 

již bude natrvalo po čtrnácti dnech v zimě i  v létě, vždy 
v sudý týden.

l Odvoz skla je plánovaný po třech měsících, a to v 1. 
polovině února, května, srpna a listopadu. Využívejte 
všechny kontejnery, nejen ty nejblíž vašeho bydliště.

l V sobotu 26. 10. 2024 bylo poprvé otevřeno sběrné mís-
to v areálu bývalého JZD v Ličně č.p. 82 pro ukládání 
velkoobjemového a nebezpečného odpadu. Dále pak 
bude otevřeno každou sobotu v sudý týden ve stejném 
čase. Provozní řád sběrného místa je zveřejněný na www 
stránkách obce v oddílu Obec – Odpady nebo i na místě 
samém.

Práce v JZD č.p. 82
– kanceláře, dílny a stodola

Jak jste mnozí zřejmě zaznamenali, demoliční a opravné 
práce se na začátku roku rozběhly také v areálu JZD. V prv-
ních měsících tohoto roku tedy proběhly tytu práce: 

l demolice kancelářských budov a výstavba nové stěny 
a štítu na dílnách,

l nová střecha na dílnách – svody vody napojené do svodů 
u stodoly,

l elektrika – elektrika je dotažená od dílen k budově sto-
doly – proběhne rekonstrukce osvětlení ve  stodole, aby 
bylo osvětleno sběrné místo a garážované stroje.

Zároveň intenzivně jednáme s firmou Farma Burian s.r.o. 
o odkupu části pozemků, abychom se kolem své budovy 
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dostali po našem pozemku a mohli tak rozšířit sběrné místo 
o prostory na sběr kovů, klestí a bioodpadu. Také bychom 
rádi v nejbližší budoucnosti vyměnili starý elektrický ještě 
v mastném papíře balený kabel, který vede od trafostanice 
k dílnám JZD a je hlavním přívodním kabelem celého naše-
ho areálu. V roce 2020 došlo k jeho částečné výměně v délce 
asi 20m, ale bylo by třeba jej vyměnit v celé délce bez mála 
200m. To však opět předpokládá domluvu s firmou Farma 
Burian s.r.o. a úspěšný rozvoj našich dobrých obchodních 
i sousedských vztahů.

Kontejnerové stání Na Hůrce
Nové stání pro kontejnery by mělo v letošním roce vznik-
nout Na Hůrce. Předpokládáme stání pro šest kontejnerů 
na všechny druhy odpadů včetně komunálního. Celkové 
předpokládané náklady bez DPH jsou kolem 500tis. Kč, do-
tace 80 %. Budeme žádat o dotaci na MAS Splav počátkem 
května 2025.

Kontrola naší obce Ministerstvem pro 
místní rozvoj na projektu MOK K Okálům 
Na zakázku Místní obslužná komunikace k okálům, která 
byla dokončena v listopadu 2022, je nahlášena kontrola Mi-
nisterstva pro místní rozvoj. Firma DABONA, která pro 
nás tuto zakázku administrovala a vyúčtovávala, byla kon-
taktovaná pro případ nutné spolupráce. Přesné termíny re-
alizace kontroly nám doposud nebyly sděleny, o výsledku 
kontroly budeme informovat.

Obnova autobusové zastávky
u Podstránského mlýna 

Počátkem února nás kontaktovala paní Holmanová z Pod-
stránského Mlýna s požadavkem obnovy autobusové za-
stávky, která byla v minulosti zrušená. Obnova zastávky vy-
žaduje poměrně komplikovaný vyřizovací proces, kdy bylo 
třeba oslovit Královéhradecký kraj, Správu a údržbu silnic, 
Policii ČR i Městský úřad v Rychnově nad Kněžnou. Celá 
záležitost je v procesu a zastávka bude obnovena bezúplat-
ně a zřejmě již v jízdních řádech v 6/2025.

Digitálně technické mapy DTM
- mapování kanalizace Lično, Ostašovice, 

Radostovice
V rámci zavádění systému DTM, která je v této chvíli roz-
pracovaná napříč celou Českou republikou, by bylo třeba 
fyzicky zmonitorovat veškerou kanalizaci tzn. projít kame-
rou, a zejména kanalizaci historickou – kolem JZD v Ličně 
po č.p. 55 a dále až k sokolovně, v ulici Na Potoce, dále 
pak Hůrku a celé Ostašovice a Radostovice, kde je sice 
kanalizace krátká, ale neméně důležitá. Na základě znalosti 
stavu kanalizace bude třeba také naplánovat případné po-

třebné investice do rekonstrukce – v některých místech 
v Ličně máme doposud i funkční štorcové kanalizační ve-
dení, které bude třeba nahradit novým. A to hlavně tam, 
kde nyní dochází k opravě povrchů – a to jak komunikací, 
tak chodníků.

Modernizace vedení zvlášť vysokého
napětí provozní označení V453

Již od podzimu v našem katastru provádí firma OMEXOM 
pro ČEPS modernizaci vedení zvlášť vysokého napětí 
VVN s provozním označením V453. V rámci této zakázky 
dojde k výměně 68 sloupů vysokého napětí, a to na trase 
Bolehošť až Vamberk. Firmě prozatím přeje počasí, takže 
na polích vidíme mnoho part, které obdivuhodnou rych-
lostí kácí a vybourávají stávající sloupy a hned se pokračuje 
s výstavbou nových. Je zřejmá vysoká profesionalita fir-
my, protože zatím nedošlo k významnému zatížení naší 
obce hlukem nebo nepořádkem, pouze zde lze registrovat 
zvýšený provoz. Věnujte, prosím, zejména provozu svoji  
pozornost.

Doporučujeme si nyní projít naše okolí, protože krajina bez 
vedení vysokého napětí má svůj půvab a již koncem srpna 
bude zakázka ukončená, tak že pohled na krajinu beze slou-
pů bude opět na desetiletí k nezahlédnutí.

Přeložka kabelu NN od benzinky
k okálům

V minulém roce zde byla rozběhnutá akce ČEZ přeložky 
a posílení kabelu nízkého napětí od trafostanice u benzin-
ky po křižovatku před okály. Projektová dokumentace byla 
kompletně zpracovaná, mnozí z vás se těšili na přeložky 
vrchního vedení ke svým nemovitostem do země, protože 
realizace byla plánovaná na léto 2025. Dle současné infor-
mace byla většina těchto investic firmou ČEZ pozastavena 
a týká se to i naší obce. Pokud bude v budoucnosti akce opět 
nastartována, budete jistě informováni.
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Spádová škola
S Novým rokem jsme vstoupili do opětovného jedná-
ní s Obcí Voděrady, proběhlo jednání s panem starostou 
Bc. Hejnou a ředitelem školy Mgr. Schwabem v souvislosti 
s požadavky rodičů na zajištění spádové školy pro naše žáč-
ky. Toto se nám podařilo, takže jsme na posledním zastupi-
telstvu obce 19. 3. 2025 již odsouhlasovali dohodu o spádo-
vé škole tzv. DOHODA O VYTVOŘENÍ SPOLEČNÉHO 
ŠKOLSKÉHO OBVODU PRO DRUHÝ STUPEŇ ZÁ-
KLADNÍ ŠKOLY a zároveň také Obecně závaznou vyhláš-
ku, kterou se stanoví část společného školského obvodu pro 
druhý stupeň základní školy, kterou musíme mít jako druhý 
krok ke stanovení společného školského obvodu. Od září 
2025 máme tedy zajištěnou spádovou školu ve Voděradech 
a naši žáčci se mohou těšit na společné projektové dny, aby 
se měli možnost se školou ve Voděradech lépe seznámit.

Informační systém Bakaláři
Od nového pololetí tzn, v lednu 2025 došlo ke zprovozně-
ní webové aplikace Bakaláři, což je informační systém pro 
rodiče a učitele s elektronickými žákovskými knížkami, se 
systémem třídní knihy, školního rozvrhu a dalších možností. 
Zavádění trvalo 2 roky, započala s tím bývalá paní ředitelka 
Bc. Barvířová. Nutno na tomto místě je nutno poděkovat 
současné ředitelce školy paní Mgr. Martě Kopecké, která 
tuto věc dotáhla do zdárného finále. 

Výběrové řízení na ředitele nebo ředitelku 
základní a mateřské školy

V únoru bylo vyhlášené druhé výběrové řízení na ředitele 
nebo ředitelku základní a mateřské školy. Poprvé bylo vy-

hlášeno v červnu 2024 po neočekávaném odstoupení paní 
Bc. Miluše Barvířové. Přes letní prázdniny se nám jejího 
nástupce nepodařilo vybrat i vzhledem k prázdninovému 
datumu a požadavku nástupu v srpnu nebo září.

O pozici nové ředitelky se nyní ucházelo několik uchazečů, 
nakonec jsme vyhodnocovali nabídku paní Mgr. Evy Ale-
xanderové, která je dlouholetou učitelkou a byla do součas-
nosti ředitelkou větší městské školy. Jejím přáním bylo jít 
na menší vesnickou školu, kde by mohla zúročit své zku-
šenosti. Věříme, že se nám spolu s paní ředitelkou podaří 
realizovat některé změny v chodu zařízení, abychom vyšli 
vstříc požadavkům rodičů a opět více přizpůsobili chod 
školy a školky k potřebám občanů.

Rozšíření pracovní doby MŠ a družiny 
a zařazení do MŠ dětí mladších tří let

V minulých měsících jsme také jednali o možnostech rozší-
ření pracovní doby MŠ a družiny, tak abychom vyšli vstříc 
rodičům dojíždějícím za prací.  Řešili jsme možnost roz-
šíření pracovní doby, a to od 6.15 do 16.15 nebo 16.30 
a dále pak přijímání dětí do 3 let tzv. dvouleťáčků. Proběh-
lo jednání s technikem zabezpečujícím požární bezpečnost 
a v návaznosti s Okresní hygienickou stanicí s výsledkem 
takovým, že když budeme mít v kolektivu začleněno pouze 
několik děti v uvedeném věku tzn. v tom konkrétním škol-
ním roce dítě dosáhne věku 3 let, tak nejsou třeba žádná 
opatření ani stavební zásahy. Musí dojít pouze k drobnému 
dovybavení jako například menšími stolečky a židličkami, 
popřípadě drobnými hygienickými potřebami.

Informace z obce týkající se Základní a Mateřské školy

Na www stránkách obce právě probíhá burza nepotřeb-
ných věcí. Již se nám scházejí první nabídky. Proto tuto 
akci nepřehlédněte, podívejte se na stránky obce www.lic-
no.cz v Novinkách a pokud vás nabídka zaujme, ozvěte se. 
V případě zájmu je možné si domluvit prohlídku. Nabídky 

zasílejte do 30. 4. 2025. Minimální prodejní cena je uvede-
na v seznamu. Prodáno bude nejvyšší nabídce. Vyplněnou 
žádanku přineste k nám osobně na úřad, do schránky, pří-
padně zašlete emailem: obec@licno.cz.

Burza nepotřebných věcí na obci

Již tradičně naše obec 
organizuje a účastní se ce-
lorepublikové jarní úklido-

vé akce Ukliďme Česko, jejichž úklidy se pořádají po celé 
republice. Jako obec jsme se opět zaregistrovali a obdr-

želi jsme od organizátorů pytle, rukavice a samolepky. 
V sobotu 29.3. ráno se nás před obecním úřadem v Ličně 
sešlo na třicet dobrovolníků a vyzbrojeni reflexními vesta-
mi s označením, rukavicemi a pytli jsme vyrazili několika 
směry po katastru obcí Lično, Ostašovice a Radostovice.  

Ukliďme Česko
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Na pomoc vyjel také tranzit našich hasičů, kdy pomohl 
v rozvozu dobrovolníků na konce katastrů a posléze se sbě-
rem plných pytlů na shromaždiště u hasičárny. Počasí nám 
přálo, sluníčko svítilo, takže jsme v 10.30 hodin měli hotovo 
a mohli se všichni setkat u hasičárny, kde obec připravila 

občerstvení v podobě buřtů, klobás a sladkého.

Naše vesnice je zas o něco hezčí. Děkujeme všem dobrovol-
níkům za účast a budeme rádi, pokud se na nějaké příští akci 
setkáme i s dalšími z vás. 

Posíláme velké blahopřání historickému úspěchu dosažení 
1. místa SDH Černíkovice v kategorii dorostenky v závo-
dě hasičské všestrannosti a brannosti v závodech v ročníku 
2024/2025, které pořádalo Sdružení hasičů Čech, Moravy 
a Slezska o víkendu 5. a 6. dubna 2025. Naši obec reprezen-
tovala členka SDH Jana Samková.

Dosažení tohoto úspěchu si velmi vážíme a děkujeme SDH 
Černíkovice za jejich soustavnou, vytrvalou a úžasnou práci 
s dětmi a mladými lidmi.

Blahopřejeme k úspěchu
mladým hasičkám
na Mistrovství ČR

Splatnost poplatků za systém odpadového hospodářství
Upozorňujeme všechny občany na splatnost ročních po-
platků za systém odpadového hospodářství do 30.dubna 
2025 v částce 800,- Kč na poplatníka nebo nemovitost 

a poplatku ze psa 100,-Kč, další pes stejný majitel 200,- Kč. 
Více na www stránkách obce Lično https://www.licno.cz/
odpady.

Upozornění pro občany
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Mateřská škola

Konec roku ve školce
aneb po roce Vánoce

Na začátku adventu jsme měli s dětmi plno práce. Pilně 
jsme se připravovali na koncert v kostele, který nás čekal 
společně se žáky základní školy. Trénovali jsme více i méně 
známé vánoční písničky, „vařili“ jsme Vánoce a s lechtá-
ním v břiše doufali, že se koncert vydaří. Vydařil se na vý-
bornou a my věříme, že všichni diváci si z něho odnesli 
krásný zážitek.

A nebyl by to správný prosinec, kdyby nás nenavštívil Miku-
láš se svou družinou. Všichni její členové, včetně těch roha-
tých, byli naštěstí moc hodní, takže jsme se nemuseli vůbec 
bát. Děti básničkou dokázaly, jak jsou šikovné a za odměnu 
dostaly od Mikuláše a anděla sladkou odměnu.

Adventní výlet jsme tentokrát směřovali do Safari parku 
ve Dvoře Králové nad Labem, kde jsme si užili klidnou 
předvánoční atmosféru obklopeni africkými zvířaty.

V souvislosti s Vánoci a rozdáváním radosti jsme ještě 
„oprášili“ naše pásmo básniček a písniček z kostela, když 
jsme ho šli předvést místním seniorům do budovy základní 
školy. Doufáme, že i tentokrát se naše vystoupení líbilo a vy-
kouzlilo všem úsměv na tváři.

Zbytek prosince jsme pak zasvětili přípravám na vánoční 
svátky, školku jsme si vánočně vyzdobili, napekli jsme si 
perníčky a další cukroví a společně se těšili, zda nám Je-
žíšek něco přinese. A přinesl! Poslední předvánoční týden 
se dětem rozzářily oči, když spatřily nadílku, která se ob-
jevila pod naším školkovým vánočním stromečkem. Tak 
teď musíme být celý rok hodní, abychom se dočkali i příští 
Vánoce…

Leden plný kultury
Nový rok jsme zahájili pohádkou. Přijel k nám lidový lout-
kář pan Jiří Polehňa s představením O vdavekchtivé ježi-
babě. Opět jsme měli možnost spatřit několik originálních 
autorských loutek a odnést si jedinečný kulturní zážitek.

Předškolní a prostřední děti se hned den po divadle zú-
častnily společně s žáky 1. a 2. třídy ZŠ besedy s autorkou 
knížek pro děti a mládež paní Jitkou Vítovou. Beseda byla 
věnována především knize Kocourek Uhlík a tajemná vrata, 
s jejímž obsahem děti společně s paní autorkou pracovaly. 
Autorka dětem představila také další své knížky a vysvětlila 
dětem i proces, jak taková kniha vzniká. Děti a vlastně i my 
paní učitelky jsme se zde dozvěděly řadu zajímavých infor-
mací, které jsme dříve ani netušily.

A to ještě pro tento měsíc nebyl kultury konec. Opět nás 
navštívilo divadélko Jójo, tentokrát s pohádkou Perníková 
chaloupka. Představení bylo plné laskavého i poučného 
humoru a písniček, děti byly opět aktivně vtaženy do děje 
a pohádku si moc užily. Už teď se těšíme na duben, kdy 
k nám paní herečky opět zavítají.

Únor ve znamení sportu
V průběhu celého ledna až do půlky února jsme pokračo-
vali v plaveckém kurzu pod vedením plavecké školy Dorka 
v Rychnově nad Kněžnou. Děti zdokonalily své předplavec-
ké i plavecké dovednosti na maximum a občas si za odměnu 
užily trochu volné zábavy v brouzdališti nebo na tobogánu.
Hned v prvním únorovém týdnu nás čekal také lyžařský 
výcvik, který se již tradičně konal v Olešnici v Orlických 
horách ve spolupráci s místní lyžařskou školou. Všechny 
školkové děti, které se ho zúčastnily, udělaly za pouhých  
5 dní neskutečný pokrok. V pátek, poslední den výcviku, 
bylo krásné sledovat pyšné rodiče, kteří se přijeli na své malé 
lyžaře podívat.
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I přes vysokou nemocnost dětí jsme si v únoru zvládli uspo-
řádat i karneval, který děti s velkým nadšením uvítaly. Celá 
školka se na jedno krásné dopoledne proměnila v přehlídku 
superhrdinů, čarodějů, zvířátek i nejrůznějších pohádkových 
postav. Poslouchali jsme hudbu, tančili, hráli hry a užívali si 
volno bez typických školkových „povinností“ a úkolů J

Vítáme jaro
Zkraje března měli rodiče možnost nechat dětem otestovat 
zrak společností Prima Vizus za pomoci přístroje Plusoptix. 
Vyšetření proběhlo v pohodlí školky a během pár minut, 
takže i nejmenší děti ho krásně zvládly.

Potom už jsme si užívali první teplé sluneční paprsky a těšili 
se, až společně přivítáme jaro. Tento den nastal 20. března, 
kdy jsme společně vynesli paní zimu Morenu a zapálenou ji 

hodili do místního potoka. Tím jsme se symbolicky rozlou-
čili se zimou a přivítali jaro, které právě nastalo.

V polovině března proběhl konkurz na místo paní učitel-
ky v mateřské škole jako zástup za mateřskou dovolenou. 
Tento konkurz vyhrála zaměstnankyně základní školy paní 
Kateřina Špirková, DiS.

Dne 21. března jsme si připomněli den Downova syndro-
mu, když jsme se řídili heslem „Na každou nožku jinou po-
nožku“. Vysvětlili jsme si, co tato nemoc znamená a poví-
dali jsme si o tom, že i když někteří lidé mohou být trochu 
jiní, hodnotu máme všichni stejnou.

Na konci března se naši předškoláci byli již tradičně po-
dívat v základní škole. Tam strávili dvě vyučovací hodiny 
ve společnosti žáků 1. třídy a paní učitelky Mgr. Ivety Po-
korné. Společně se učili český jazyk a matematiku, vytles-
kávali slabiky ve slově, poznávali první a poslední hlásku 
ve slově, hledali různá písmenka na tabuli, počítali do 10, 
poznávali geometrické tvary a pověděli si společně spous-
tu básniček.

Za kolektiv MŠ Mgr. Barbora Vosáhlová
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Základní škola a družina
Do nového roku 2025 nastoupili žáci a pedagogové s řadou 
úkolů a rozmanitých činností. Blížilo se pololetní vysvědčení 
a v plánu akcí je pak čekaly vedle kulturních také sportovní 
aktivity. Podrobnější informace naleznete v příspěvcích jed-
notlivých garantů. Ráda bych na prvním místě připomněla 
zapojení několika našich školáků do tradiční Tříkrálové ob-
chůzky po vesnicích Lično, Ostašovice a Radostovice. Odo-
lali náporu lednového počasí a přispěli na dobrou věc.

Návštěva kina
Dne 30. 1. 2025 čekalo na žáky nejen pololetní vysvědčení, 
ale i realizace vánočního dárku. Tím byla návštěva rychnov-
ského kina a zhlédnutí české kreslené pohádky Pyšná prin-
cezna společně s mlsáním popcornu. Jak už to v pohádkách 
bývá, vše dobře dopadlo a díky lásce krále Miroslava prin-
cezna Krasomila zapomněla na svoji pýchu. Všichni z kina 
odcházeli spokojeni a s vědomím toho, že každý z nás má 
šanci stát se lepším člověkem.

Soptíkovo lyžování
Ve dnech 3. až 7. února 2025 proběhl lyžařský kurz v Olešni-
ci v Orlických horách. Tento dobrovolný kurz byl určen pro 
žáky základní školy a předškolní děti z mateřské školy, kteří 
měli možnost zdokonalit své lyžařské dovednosti pod vede-
ním zkušených instruktorů. Během kurzu byli žáci rozděleni 

do skupin podle svých lyžařských schopností, což umožnilo 
individuální přístup a efektivní výuku. Děti se učily základy 
lyžování, bezpečné používání vleku a postupně postupovaly 
z dětského lyžařského hřiště na větší sjezdovku. Lyžařský 
kurz byl pro děti nejen příležitostí ke sportovnímu vyžití, ale 
také k získání nových zážitků. Akce se setkala s pozitivním 
ohlasem a přispěla k rozvoji sportovních dovedností mla-
dých lyžařů.

Školní karneval 
Dne 7. 3. 2025 jsme si s dětmi uspořádali tradiční karneval. 
Žáci i paní učitelky přišli do školy v krásných a originálních 
maskách. K vidění byli například vězni, víly, vojáci, kočičky, 
berušky či superhrdinové. Žáci se zapojovali jak do soutě-
ží ve skupinách, tak do štafetových závodů. Ty propojo-
vala taneční zábava s hudbou. Zatančili jsme si například 
Makarénu nebo taneční sestavy Míši Růžičkové. Za každou 
soutěž či závod byly děti odměňovány sladkými dobrotami. 
Na závěr proběhla přehlídka a focení masek. Pevně věříme, 
že si všichni tuto akci náležitě užili a těšíme se na příští rok.

Velikonoční jarmark a nabídka z tvořivé 
dílny velikonočních výrobků našich žáků  

Čekají nás nejkrásnější svátky jara a s nimi místní veliko-
noční jarmark, kterého se naše škola ráda zúčastní. Děti se 
s chutí pustily do velikonočního tvoření a rády zde nabíd-
nou své jarní výtvory.

Za kolektiv ZŠ Mgr. Iveta Pokorná

Bakaláři
Od 1. února 2025 došlo k dlouho očekávané změně, kdy 
jsme spustili zkušební provoz webové aplikace Bakaláři. 
Ne každá malotřídní škola se jí může pochlubit. O co se 
jedná? Oficiální webová aplikace Bakaláři je určena pro ro-
diče, starší žáky, studenty a učitele na školách, které použí-
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vají systém Bakaláři – programy pro školní administrativu. 
Aplikace umožňuje přístup k zobrazování známek, rozvr-
hu a suplování, domácích úkolů, absence, komunikaci mezi 
rodiči a školou a další informace podobně jako ve webové 
aplikaci. Z běžného provozu jsme vyřadili papírové žákov-
ské knížky a třídní knihy. Společně s rodiči jsme pronikli 
do nového prostředí…a dnes je většina účastníků již znalá 
jeho užívání. Tištěná podoba těchto dokumentů zůstane za-
chována pro potřeby archivu.

Mgr. Marta Kopecká

Vzdělávání pedagogů
a digitální technologie

Vzdělávání pedagogů je klíčovým prvkem pro zajištění 
kvalitního a moderního vyučování, které odpovídá potře-
bám dnešní doby. Na naší škole si uvědomujeme důležitost 
neustálého rozvoje učitelů. Současný vzdělávací systém se 
neustále mění a vyvíjí. Jedním z hlavních trendů je integra-
ce digitálních technologií do výuky. Aby pedagogové mohli 
efektivně využívat tyto technologie, pravidelně se účastní 
různých seminářů a školení zaměřených na inovaci výuky.

Digitální technologie představují obrovský potenciál pro 
obohacení výuky. Naši učitelé využívají interaktivní tabule, 
tablety a počítače, které nejenom zpestřují výuku, ale také 
pomáhají žákům rozvíjet důležité dovednosti, jako je kritic-

ké myšlení a schopnost pracovat s informacemi. Inovativní 
metody a technologie činí výuku atraktivnější a efektivnější, 
což pomáhá žákům lépe pochopit a osvojit si učivo. Navíc 
se žáci učí, jak se adaptovat na rychle se měnící svět, což je 
nezbytnou dovedností pro jejich budoucí úspěch.

Mgr. Iveta Pokorná

Dveře otevřené budoucím prvňáčkům
Přestože máme teprve duben, ve škole se již pilně připra-
vuje vše pro nástup nových školáčků. Dne 20. února 2025 
jsme v budově školy uspořádali schůzku pro rodiče budou-
cích prvňáčků, které se kromě kompletního pedagogického 
sboru účastnila i paní starostka. Společně jsme prohlédli bu-
dovu školy a poté diskutovali o všech tématech souvisejících 
s nástupem dětí do školy. 

Následně jsme dne 27. 3. 2025 pořádali akci „Škola ote-
vřená dětem a rodičům“, kdy jsme přímo do výuky pozvali 
místní předškoláky a jejich rodiče. Budoucí prvňáčci si tak 
mohli užít první den v „opravdové“ škole, vyzkoušet si 
práci ve vyučovací hodině, popovídat si a pohrát si s ka-
marády ze školy. Budoucí prvňáčky a jejich rodiče jsme 
pozvali k zápisu do 1. ročníku pro školní rok 2025/26, 
který proběhl v naší základní škole dne 3. 4. 2025 od 14:00 
do 17:00 h.

Mgr. Radka Prokešová

Hasiči
Rok 2025 jsme zahájili klasickou 
činností, a to pondělní výboro-
vou schůzí, kde jsme vyhodno-
tili uplynulý rok a projednávali 
program na valnou hromadu. 
Upřesnění plánu činnosti na rok 
2025 jsme nechali až po určení 
přesných dat z valné hromady 

okrsku. Pondělí je pravidelným dnem, kdy se schází převáž-
ně výjezdová jednotka s velitelem, provádějí se především 
kontroly a drobné opravy techniky. První pondělí v měsíci 
už patří setkání celého výboru. Účast bohužel ale není nikdy 
stoprocentní, protože řada členů výboru směnuje.

V sobotu 25. 1. 2025 jsme se sešli na valné hromadě SDH 
Lično ve Vinárně U Žabičky. Tento rok měl být správně 
rokem volebním, ale z důvodu posuvu výročních schůzí 
vyšších úrovní, které se nekonaly v kovidovém období, jsou 
volby posunuty na začátek roku příštího. Bratr Hartman pří-
tomné seznámil s plánem OSH na přípravu v pořadí třetí 
knihy (první byla o sborech okresu, druhá o praporech sbo-
rů), kde bude prezentována historická i současná technika 

sborů okresu. V předchozích vydáních byla řada zajímavos-
tí, a tudíž věřím, že tomu nebude jinak ani v tomto případě.
Nesporně největší událostí začátku roku byl požár v lesním 
porostu 10. března v Radostovicích, který vznikl vysypáním 
horkého popela na okraj lesa. Poplach byl vyhlášen v 15:32 
a naše jednotka byla na místě v 15:50. Krásný čas. Sjelo se 
celkem osm jednotek.  SDH Lično bylo pověřeno zřízením 
čerpacího místa u rybníka v Ličně a doplňováním vody pro 
ostatní hasicí vozy. Nebezpečí bylo brzy zažehnáno, porost 
a podloží řádně prolito vodou a naše jednotka mohla bez 
obav z místa požáru odjet v 18:27. Požáry v lese jsou jedny 
z nejnebezpečnějších, protože se šíří nepředvídatelně spod-
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TJ Sokol

Víkendový pobyt na horách 
2. 1. – 5. 1. 2025

Hned na začátku roku jsme jako tradič-
ně vyrazili do Orlického Záhoří na cha-
tu Luna. Pobyt jako vždy organizoval 
Roman Samek se svojí rodinou, takže 

jsme se měli na co těšit. Na toto místo jezdíme již několik 
let téměř ve stejném složení, většina účastníků jsou rodiny 
s dětmi z Lična a Černíkovic. Na přelomu roku moc sněhu 
nebylo, takže jsme vyrazili plni očekávání, jestli si letos vů-
bec zalyžujeme a užijeme si sněhu. Ve čtvrtek jsme vyrazili 
vyzkoušet novou sjezdovku do Orlického Záhoří. Jezdilo 
se i na Bedřichovce a dětem se tam zalíbilo natolik, že tam 
jezdily téměř celý pobyt. Sněhu bylo nakonec dost i na běž-
kování a zimní radovánky na bobech pro ty nejmenší a také 
nechyběla pořádná koulovačka, prostě vše jak má být.

Na chatě bylo jako vždy živo a děti si užily soutěže a tradič-
ní otázky s „Tlačítky“, kde po vzoru televizní soutěže děti 
ve družstvech odpovídají na záludné otázky.

Ledová plocha
Po návratu z hor jsme se těšili, že napustíme hřiště a připraví-
me ledovou plochu. Zahradili jsme regulku, aby byl dostatek 
vody a čekali na mráz. Nicméně počasí nám nepřálo, každý 
den jsme sledovali předpověď, jestli přijdou větší mrazy. Ze 
zkušeností již víme, že mrazy musí spadnout pod -10°C a tr-
vat několik dní, aby nám napuštěná voda neutekla a rychle 
zmrzla. Bohužel toto se nepodařilo a i poslední šance, která 
nám na konci února svitla, se nenaplnila, a tak jsme i pořádání 
karnevalu na ledě museli posunout na březen do Sokolovny.

Zabijačkové hody 8. 2. 2025
Již od pátku naším areálem voněly tradiční zabíjačkové po-
choutky. Termínově jsme se trefili do stejného data jako 
kolegové sokolníci z Černíkovic, tak jsme měli obavu o ná-
vštěvnost. To se nepotvrdilo a jsme rádi, že nám zachovává-
te přízeň - veškeré jitrnice a tlačenky zmizely velice rychle. 
Guláš, kroupy a výpečky byly také luxusní, takže nám zbyly 
jen prázdné hrnce a pekáče. Děkujeme všem, co přišli po-
moct  nebo jen posedět!

ními vrstvami hrabanky a na povrchu se pak můžou ukázat 
kdekoliv.

Za jednu z povinností si také klademe čestné rozloučení 
s našimi členy. Tak tomu bylo v lednu, kdy nás opustil bratr 
Karel Baše a v březnu bratr Milan Malý. U obou stála čestná 
stráž, Milanovi jsme v Týništi zahoukali hasičskou sirénou. 
Čest jejich památce.

Jako tradičně i v tomto roce proběhne okrsková soutěž  
a je plánovaná na 10. května do Černíkovic. Všichni jste sr-
dečně zvaní. O jídlo, pití a zábavu nebude nouze.

Letos také oslaví hasiči z Černíkovic 140 let trvání sboru. 
Oslavy se uskuteční ve dnech 4. a 5. července. Sbory okrsku 
se zúčastní s historickými prapory, na které bude v průběhu 
připnuta slavnostní stuha.

Za výbor SDH  Lično - Václav Kopecký
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Výroční členská schůze 22. 2. 2025
V sobotu jsme se s našimi členy potkali ve Vinárně U Ža-
bičky, kde jsme společně prošli akce z celého roku, které 
jsme uspořádali. Probrali jsme také sportovní úspěchy na-
šich svěřenců, kterým se nejvíce daří v atletice, kde je pil-
ně trénuje Roman a Jana Samkovi. Manželé Samkovi byli 
na výroční schůzi oceněni Čestným uznáním za dlouhodo-
bou a příkladnou práci s mládeží a domů si odnesli i ma-
lou pozornost.  Věnovali jsme se i naší činnosti a údržbě 
areálu a částečně nastínili naše plány do budoucna. Účast 
byla hojná a náš nejstarší člen pan Červinka nám povyprávěl 
o historii, kterou si málo kdo pamatuje. Pan Červinka oslavil 
minulý rok 90 let a jako poděkování byl odměněn Čestným 
uznáním a malou drobností.

Ostatky 1. 3. 2025
Letos se korouhvička v pořádání ostatkového průvodu 
přetočila na Sokol, a tak jsme přípravy nechtěli podcenit 
a díky Honzovi Plašilovi, který většinu účastníků napřímo 
oslovil, se to, myslíme, povedlo. Průvodu se zúčastnilo 52 
masek, což bylo pro nás velice milé překvapení.  Letošní 
průvod jako již tradičně zahájil v Radostovicích, kde zazně-
la jedna skvělá hláška: „Musíme se hlídat, jsme u druhého 
domu a máme třetího panáčka!“ To mělo celkem zásadní 
vliv na náladu celého dne J… Průvod pak pokračoval přes 

Ostašovice, kde jsme měli trochu delší zastavení u starost-
ky na obědě, která připravila výbornou gulášovou polévku. 
Pak se pokračovalo autobusem do Lična, cestou hrála hud-
ba a zpívalo se, tak jak to kdysi bývalo.  Počasí nám přálo, 
takže jsme si užili i sluníčka, které náladu umocnilo. Ještě si 
dovolím uvést jednu hlášku: „Ty ostatky jsou velká oběť!“ 
A je to pravda, není jednoduché odolávat nátlaku hostitelů, 
zní to jako klišé, ale je to opravdu těžké, vždyť naše pouť 
má možná více jak 70 zastavení! Není to tím, že by nám 
něco nechutnalo, naopak domácí koblihy a další dobroty 
jsou naprosto skvělé, ale prostě nejde si dát všude. To může 
myslím potvrdit každý účastník, je to obrovský boj s vlastní 
vůlí, a když to nevyjde, tak to končí i předčasně. Díky všem 
za účast a těšíme se na příští rok. 

Atletické závody
Dne 22. 3. 2025 jsme se s dětmi z atletického kroužku v Ličně 
zúčastnili zimního pětiboje v Doudlebách nad Orlicí. Z cel-
kové účasti 15ti dětí v různých kategoriích se v tomto okres-
ním kole probojovalo do krajského kola 10 dětí -  1. místo: 
Kryštof  Stegnei, Lilien Pinkasová, Julie Zárybnická a Jana 
Samková, 2. místo: Luboš Vosáhlo, Dominik Pinkas, 3. mís-
to: Anežka Kuckir, Žofie Zárybnická a Antonín Kašpar, 4. 
místo: Štěpán Vosáhlo. Tyto děti nás vzorně reprezentova-
ly i v krajském kole, které se konalo 30. 3. 2025 v Hořicích. 
Na stupně vítězů se ve velké konkurenci těch nejlepších z 5ti 
okresů probojovali 4 ličenští sportovci - 1. místo: Luboš Vo-
sáhlo, Dominik Pinkas, 2. místo: Antonín Kašpar, Jana Sam-
ková a výborně se umístila i Žofie Zárybnická, které o fous 
uniklo 3. místo. Velké poděkování patří i všem ostatním ma-
lým sportovcům, kteří s námi trénují. Jsou to: Filip Kašpar, 
Filip Stegnei, David Novák, Jáchym Vostřez, Martin Šesták, 
Viktorie Rozumová, Amálie Rozumová, Veronika Šestáková, 
Tereza Schodová a uvítáme i další. 

V dubnu začínáme trénovat na letní čtyřboj a budeme se 
těšit na další krásné výsledky. I když to ne všem vždycky 
vyjde podle představ, máme radost z toho, že se děti hýbou 
a neustále zlepšují. Je radost s nimi pracovat.   
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Karneval 23. 3. 2025
Jak jsme již zmiňovali po nějaké době se nám nepovedlo 
uspořádat karneval na ledě, tak se opět přesunul do tělo-
cvičny. Jsme rádi, že nám s organizací pomohli naši zkušení 
členové jako je Jarča Šabatová a Pavel Preclík, ale také se 
do příprav zapojila dospívající generace členů TJ. Velký dík 

samozřejmě patří obci Lično, která podpořila nákup slad-
kostí na ceny pro děti a také pekárna nám dodala koláče 
– děkujeme.

Karnevalem prováděl zkušený „klaun“ Roman Samek, který 
to i s tak malými dětmi náramně umí – děkujeme. Děti mu-
sely zvládnout několik soutěží a mezi nimi si mohly zado-
vádět a zatančit. Přihlížející rodiče a doprovod dětí byl také 
vtažen do zábavy pomocí projíždějící mašinky. Za každou 
soutěž byly děti odměněny sladkostí nebo pitíčkem. Skoro 
po dvou hodinách na děti čekal „balónkový déšť“, kterým 
jsme celou akci ukončili, ale ještě dlouho po této tečce létaly 
balonky vzduchem.

Závěrem: Děkujeme všem za podporu a přejeme krásné 
prožití svátků velikonočních.

Za TJ Sokol Martin Šesták

Myslivecký spolek „Háj“
Nástupem jara pro nás myslivce skončila podzimní a zimní 
sezóna, která byla nejenom hlavní loveckou sezónou z ce-
lého roku, ale především obdobím, kdy se staráme a pe-
čujeme o zvěř v této době nouze, kdy zvěř má omezené 
množství přirozené potravy v přírodě. Do krmelců jsme 
zvěři předkládali krmivo jadrné v podobě ovsa a ječme-
ne, z dužnatého řepu a jablka a v době sněhové pokrývky 
i seno. Celoročně nesmí ve slaniscích chybět sůl. V zimním 
období jsme se věnovali především lovu divočáků a škod-
né dravé zvěři, jejichž stavy je nutno tlumit a redukovat. 
V měsíci prosinci jsme uspořádali 26. 12. 2024 náš tradiční 
“Štěpánský” hon v okolí Voděrad, na kterém se nám poda-
řilo ulovit několik bažantů obecných. Po honě následoval 
pozdní oběd na naší myslivecké chatě a ve večerních ho-
dinách i tradiční myslivecký soud následovaný tombolou. 
V předjaří jsme na 22. 3. 2025 svolali členy místního my-
sliveckého spolku, ale i myslivce ze spolků s námi v sou-
sedství, zástupce obcí, honebního společenstva a všech 
organizací a institucí nám spřátelených, kteří mají s námi 
něco společného, abychom na naší slavnostní Výroční 
schůzi zhodnotili rok minulý a nahlédli do roku letošního. 
Nástupem jara nás jako každoročně čeká mnoho práce, 
kterou jsme si na letošní rok vytyčili. Ale v tomto jarním 
období je to především péče o nová rodící se a líhnoucí se 
mláďata v přírodě, nebo ostatních živočichů, kteří jsou je-
jich součástí. Tato všechna zvířata a živočichové potřebují 
k plnění svých rodičovských povinností především klid 
a nebýt v přírodě rušeni. Proto bych Vás jako občany s va-
šimi čtyřnohými mazlíčky chtěl požádat o ohleduplnost 
vůči fauně při vašich toulkách přírodou, zejména v tomto 
jarním období, kdy na svět přichází a příroda vítá nové 
přírůstky a životy.

Za MS “Háj” Voděrady – Lično
předseda Zdeněk Urban ml.
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Včelaři Lično – Český svaz včelařů, základní organizace Lično
V letošním roce nás hned na výroč-
ní schůzi čekala volba nového před-
sednictva. V souvislosti s tím bych 
chtěla poděkovat všem dosavadním 
funkcionářům a především pak panu 
Josefu Faltovi z Lična, který svojí čin-
ností pokladníka ČSV pro ZO Lično 
letos dovršil 50 let této funkce. Záro-

veň také na jaře oslaví své životní jubileum 80 let - všichni 
panu Josefu Faltovi přejeme do dalších let všechno nejlepší 
a hlavně hodně zdraví. 

Našim novým předsednictvem jsou: předsedou př. Martina 
Ludvíková, místopředsedou př. Josef  Tomeš, jednatelem př. 
Hana Dokulilová, pokladníkem př. Radka Holmanová a re-
ferentem pro zdraví včel/ nákazovým referentem př. Jaroslav 
Gurin, předsedou kontrolní komise př. Roman Šrittr, místo-
předsedou př. Václav Kopecký a členem př. Stanislav Martínek.

V březnu jsme se sešli opět a vyhodnotili stav včelstev, kdy 
dva naši včelaři měli nedobré výsledky spadu, a domluvili 
strategii léčení pro rok 2025. Přítel Jarda Gurin všechny in-
formoval pár postřehy ze setkání zdravotníků a okresního 
výboru: V Královéhradeckém kraji byl zaznamenán výskyt 
hniloby včelího plodu konkrétně Broumovsko a Náchod-
sko. Za dotační podpory Královéhradeckého kraje bylo le-
tos provedeno vyšetření na mor včelího plodu se záchytem 
tří ohnisek na Rychnovsku dvě Osečnice - Lomy a jedno 
v Častolovicích, což je za humny. Obě výše zmíněné nákazy  
- hniloba a mor včelího plodu - se nedají léčit a nález one-

mocnění pro včelaře znamená likvidaci celého chovu -  utra-
cení včelstev a jejich následné spálení a to včetně úlů a všech 
neželezných včelařských pomůcek. Proto bych chtěl touto 
cestou poprosit občany k hlášení všech zalétlých rojů 
nejbližšímu včelaři v jejich okolí, protože divoce žijící 
včelstva jsou rizikem a zdrojem těchto nebezpečných nákaz. 

Po vyšších podzimních a zimních úhynech včelstev z důvo-
du výskytu melecitózního medu a přemnoženému roztoči 
Varroa destruktor, u kterého byla zjištěna rezistence na py-
rethroidy, se členové  ZO Lično dohodli,  že v letošním roce 
nebudeme provádět letní ošetření tvrdou chemií - gabonem 
flum - a na místo toho budou k letnímu ošetření včelstev 
použity odparové desky s kyselinou mravenčí – Formidol, 
na kterou rezistence nevzniká. Jedná se o biologickou al-
ternativní léčbu s dobrou účinností, která je zatížena vyšší 
cenou - zde bychom chtěli poděkovat za finanční podporu 
našim obcím. Našim členům bylo doporučeno průběžné lé-
čení pokapem biologickým přípravkem VarroMed - kombi-
nace kyseliny šťavelové a mravenčí, který hubí roztoče Var-
roa destruktor a zvyšuje hygienický pud včelstva. Taktéž je 
nutné pravidelně sledovat zdravotní stav včelstev a v přípa-
dě nějakého podezření hlásit referentovi pro tlumení nákaz.

Věřím, že se nám nadále bude dařit udržovat naše včel-
stva v dobré zdravotní kondici a žádného z nás nepostih-
nou v článku uvedené opravdu nebezpečné a pro včelaře té-
měř likvidační choroby.  Předem bych chtěla poděkovat vám 
všem, pokud nám pomůžete lokalizovat zalétlá včelstva.

Ing. Martina Ludvíková, předseda ČSV ZO Lično

Farnost Lično
V letošním roce opět investujeme do obnovy našeho 
kostela. V průběhu zimy byl opravený centrální lustr, kdy 
došlo k výměně kompletní elektroinstalace, závěsu i jeho 
vyčištění. Další a tentokrát větší opravou bude oprava 
celé elektroinstalace kostela včetně rozvodné skříně. Bude 
provedena také výměna těles ostatních lustrů a lampiček 
kolem křížové cesty a na kůru i pod ním. Budou zrenovo-
vány a zprovozněny také bodové lampy kolem oltáře a to 
i s elektroinstalací.

Zveme vás na Noc kostelů, který se bude konat v pátek  
23. 5. 2024 od 18 hodin v kostele Zvěstování Páně, tentokrát 
s tématem Naděje. Opět připravujeme zajímavý program, 
které bude interpretovat pěvecký a hudební sbor Ličeňák.

 Za Farní radu Lično
Martina Ludvíková
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Společenská kronika

50 let
Burketová Olga, Lično /leden/
Kutnar Richard, Lično /leden/
Janovcová Alena, Lično /leden/

Resl Ladislav, Lično /březen/

60 let   
Vilímková Eva, Lično /březen/
Samek Miroslav, Lično /březen/

70 let   
Malinová Blanka, Lično /leden/

Korcinová Lenka, Radostovice /únor/
Fňouk Josef, Ostašovice /březen/
Kornherr Pavel, Lično /březen/

Ježková Marie, Ostašovice /březen/

75 let   
Hloupá Julia, Lično /leden/

Klapalová Marie, Lično /březen/

80 let   
Falta Josef, Lično /březen/

Stodůlková Růžena, Lično /březen/

90 let  
Kulhavá Růžena, Lično /únor/

Narodili se:
Vostřezová Mariana, Lično /prosinec/

Nováková Blanka, Lično /únor/
Frejová Magdaléna, Ostašovice /únor/

Odešli z našich řad:
Valentová Miroslava, Lično /prosinec/

Horký František, Lično /prosinec/
Baše Karel, Lično /leden/

Malý Milan, Ostašovice /březen/
Martinec František, Ostašovice /březen/

Přehled jubilantů za 1. čtvrtletí 2025:

Všem oslavencům
gratulujeme!

Dětské mše svaté
a hudební doprovod Schola

V naší obci máme možnost účastnit se mše svaté, která je 
svojí náplní přizpůsobená právě dětem. 

Děti jsou jedinečné osobnosti – někdy klidné a hloubavé 
jindy dovádivé a neposedné – a mají takto příležitost po-
malu do svého srdce vkládat Boha jako milujícího přítele, 
který s nimi hovoří a je jim blízký, poslechnout si zajímavé 
biblické příběhy např. o Ježíši a dětech, podobenství o po-
kladu a perle, rozsévači zrna jako slova božího a jiné. V jed-
né části mše svaté se děti mohou shromáždit v kruhu kolem 

oltáře a zapojit se do modlitby Otče náš. Také se mohou 
přidat k hudebnímu doprovodu hrou na svůj nástroj nebo 
se připojit zpěvem. Děti Scholy Lično nacvičují písně vždy 
v jeden stanovený den před nedělní dětskou mší. 

Dětské mše se konají již pravidelně, a to každou třetí neděli 
v měsíci od 9.30 hodin. Dubnová dětská mše se bude konat 
výjimečně z důvodu Velikonoc v neděli 27. 4. 2025. Děti 
mohou přijít i sami bez rodičů.

Těšíme se na milá setkání s Vámi a Vašimi dětmi!
Lucie Požárová

Domácí hospic Setkání poskytuje na Rychnovsku 
služby lidem na konci života již dvanáctým rokem. 
Společnost Škoda Auto dlouhodobě podporuje naši 
činnost a také letos jsme mohli navázat na tuto důle-
žitou spolupráci.
Nadační fond Škoda Auto přispěl našemu domácímu 
hospici již v předchozích letech k zajištění mobility hos-
pice a na mzdy zdravotních sester. Také v letošním roce 
v podpoře paliativní péče pokračuje a přispívá na rozšíře-
ní terénních služeb pro pečující. 
Díky dvěma schváleným projektům jsme získali finanční 
prostředky, které nám částečně pomohou zajistit mzdy 
zdravotních sester, ale nově také rozšířit služby sociálních 
pracovníků, kteří se v terénu věnují dlouhodobě pečují-

cím. Tato finanční pomoc nám umožňuje i nadále posky-
tovat pohotovost 24 hodin denně, 365 dní v roce, a být 
tak oporou pečujícím rodinám ve chvílích, kdy nás nejví-
ce potřebují. Děkujeme!
V minulém roce se náš hospic stal také součástí Zaměstna-
neckých sbírek, společného projektu Škoda Auto a Odborů 
KOVO, v jehož rámci mají sami zaměstnanci možnost fi-
nančně podpořit vybrané neziskové organizace. Jsme moc  
rádi, že patříme mezi 10 vybraných organizací a náš velký 
dík patří všem zaměstnancům Škoda Auto, kteří se rozhodli 
v rámci zaměstnanecké sbírky věnovat částku právě našemu 
hospici. Vaší podpory si nesmírně vážíme a děkujeme, že 
s námi pomáháte přinášet péči a úlevu tam, kde je to oprav-
du potřeba.                                    Domácí hospic Setkání

Poděkování z Domácího hospice Setkání
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Výstavba chodníku
směr Uhřínovice

Výstavba chodníku
směr Uhřínovice

Oprava cest na Hradiště Oprava cest na Hradiště


